
P R O T O K Ó Ł  Nr VIII/2012 
z obrad XXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 20 czerwca 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 14:50. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.10:15 otworzył XXIII Sesję 

Rady Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczą wszyscy radni. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- radny powiatu nowomiejskiego Wacław Jabłoński (wymienieni w załączniku nr 2 do 
protokołu) 
Osoby wyróŜnione podczas Gali Przedsiębiorczości Powiatu Nowomiejskiego: 
- Businessman Roku Józef Brzozowski z Jamielnika, właściciel firmy Zakład Usług Leśnych, 
- Rolnik Roku Grzegorz Turulski z Tylic, 
- Osobowość Roku Feliks Stachowicz z Nawry, 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
 
Porządek obrad:  
1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXII Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za rok 2011. 
8. Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2011 
     a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 

b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2011 r. 
c)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi, 
d)  przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 

Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  
e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2011r.  
f)  podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budŜetu za 2011r.  

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/126/2012 w sprawie utworzenia 

straŜy gminnej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Jamielniku. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie Bratian. 

14. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
15. Zamknięcie obrad Sesji. 
 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radną Halinę Sieńską. 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXII Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXII Sesji Pan Andrzej Pieńczewski poinformował, Ŝe zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji. Stwierdził, Ŝe protokół odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskował o jego przyjęcie. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXII Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 31 maja 
do 20 czerwca 2012r.: 
31 maja  
Wójt zwołał naradę w sprawie przyspieszenia budowy sieci kanalizacyjnej w Bratianie. Z 
punktu widzenia finansów Gminy istotne jest, aby I etap budowy został zrealizowany i 
rozliczony w terminie. W naradzie uczestniczyli ze strony wykonawcy Prezes i Kierownik 
robót Firmy WODROL, natomiast ze strony inwestora uczestniczył Wójt i Kierownik Referatu 
Inwestycji i Rozwoju. Omówiono problemy i zagroŜenia związane z realizacją tej inwestycji. 
Ustalono, Ŝe do zakończenia prac co tydzień będą odbywały się spotkania operacyjne. 
1 czerwca  
Wójt uczestniczył w uroczystości nadania imienia Szkole Podstawowej w Tylicach. 
2 czerwca  
Brał udział w obchodach Dni Rodziny w miejscowościach: Bagno, Chrośle, Pacółtowo, Nowy 
Dwór Bratiański. 
3 czerwca 
Wójt spotkał się z mieszkańcami Jamielnika podczas obchodów Dni Rodziny. 
4 czerwca 
Wójt spotkał się z przedstawicielem Firmy Maraton OIL, zamierzającą poszukiwać na terenie 
Gminy gaz łupkowy w sprawie pozwoleń i innych zaświadczeń, które firma ma obowiązek 
pozyskać przed rozpoczęciem prac.  
W tym dniu z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie Wójt omówił kwestię 
przygotowania pomieszczeń w pałacu w Mszanowie pod  potrzeby straŜy gminnej.  W 
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związku z decyzją Dyrektora warunkującą przekazanie dofinansowania od przejęcia przez 
Gminę budynku Wójt zamierza zrezygnować z tego rozwiązania. StraŜ gminną umieścić w 
budynku świetlicy w Mszanowie.  
5 czerwca  
Z Panem Markiem Dobrzyńskim z Firmy Eefekt-Warma Wójt omówił moŜliwości 
zastosowania monitoringu na zewnątrz budynku Urzędu.  
Tego dnia Wójt uczestniczył w zebraniu wiejskim w Jamielniku dotyczącym nadania nazw 
ulicom.  
6 czerwca 
Uczestniczył w spotkaniu Gminnej Spółki Wodnej oraz w posiedzeniu Komisji wspólnych rady 
Gminy. 
Spotkał się z przedstawicielem Agencji Nieruchomości Rolnych w sprawie ogrzewania 
budynku pałacu w Gwiździnach. 
Spotkał się takŜe z Dyrektorem CARITAS w Brodnicy w sprawie udzielenia pomocy rodzinie 
pogorzelców z Nawry przy odbudowie domu.  
8 czerwca 
Wójt spotkał się z Dyrektorem Gminnej Biblioteki i pracownikiem Biblioteki w Jamielniku w 
sprawie zmian godzin pracy biblioteki szkolnej.  
9 czerwca z mieszkańcami Bratiana Wójt świętował Dni Rodziny. Wręczył nagrody 
zwycięzcom wyścigu MTB u Brata Jana. 
10 czerwca Wójt brał udział w pikniku rodzinnym zorganizowanym dla mieszkańców 
Mszanowa i Łąk Bratiańskich. 
12 czerwca 
Wójt spotkał się z przedstawicielem Związku Nauczycielstwa Polskiego Panią Krezymon w 
sprawie omówienia zmienionych przez Wójta warunków pracy pracowników oświaty.  
Tego dnia z przedstawicielkami firmy Lighthouse omówił sprawy związane z organizacją 
spotkania informacyjnego dla mieszkańców Nowego Dworu i Lekart dotyczącego 
planowanych działań związanych z poszukiwaniami gazu łupkowego. 
Tego dnia uczestniczył równieŜ w posiedzeniu Zarządu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej.  
15 czerwca  
Wójt brał udział w konferencji inaugurującej Program Odnowy Wsi Województwa Warmińsko-
Mazurskiego.  
16 czerwca 
Uczestniczył w obchodach 150-lecia kółek rolniczych. 
18 czerwca 
Brał  udział w konferencji „Niezawodny Urząd”. 
Tego dnia podczas spotkania Wójtów i Burmistrzów reprezentujących samorządy 
przynaleŜne do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko” 
omówione zostały sprawy wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, odbioru odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 
zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady oraz sprawę podziału Związku Gmin na 
sektory. 
19 czerwca  
Uczestniczył w posiedzeniu Rady Wierzycieli w postępowaniu upadłościowym Humdrex. 
Rada obniŜyła cenę sprzedaŜy zorganizowanej części upadłego przedsiębiorstwa, którą 
stanowi zakład produkcji drzwi komórkowych. Nabyciem zakładu jest zainteresowany 
przedsiębiorca z Gdańska. PowaŜnym argumentem za wyborem lokalizacji zakładu na 
terenie Gminy są ulgi podatkowe dla inwestorów. Zakład na początku planuje zatrudnienie  
kilkunastu osób. 
Wójt spotkał się z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego. Ustalono termin 
szczegółowych rozmów w sprawie obniŜenia stawki na ścieki komunalne dla mieszkańców 
Gminy. Ponadto zdecydowano, Ŝe zostaną podjęte działania zapobiegające dewastacji 
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pomnika w Nawrze. 
Tego dnia Wójt spotkał się z mieszkańcami Radomna w sprawie sprzedaŜy budynku byłej 
szkoły. Większością głosów zdecydowano o sprzedaŜy.  
 
Ponadto w zakresie bieŜącej działalności Wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 30 maja do 20 czerwca br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wykoszono pobocza dróg gminnych w Bagnie, Kaczku, Jamielniku i Tylicach, 
- wycięto zakrzaczenia na drodze w Chroślu w kierunku Pustek, 
- wycięto zakrzaczenia przy drodze Chrośle- Gryźliny, 
- wykonano prace naprawcze i wykoszono trawę na placach zabaw w Bagnie, Mszanowie i 
Gryźlinach, Skarlinie, Lekartach i Nowym Dworze, 
- przy drodze gminnej Radomno – Gryźliny na posesji Pana Czupryńskiego wycięto 
zakrzaczenia w ten sposób, by moŜliwy był przejazd dla cięŜkiego sprzętu rolniczego, 
- dostawiono drugi pojemnik na śmieci na plaŜy przy jeziorze Skarlińskim i zlecono regularny 
odbiór śmieci w okresie letnim. 
 
Przeprowadzono następujące postępowania do 14.000 EURO: 
- remont pokrycia dachowego w świetlicy wiejskiej w Pustkach, 
- modernizacja systemu ogrzewania w budynku Urzędu Gminy, postępowanie uniewaŜniono 
z powodu z powodu braku wystarczających środków. 
- wykonanie usługi polegającej na demontaŜu, transporcie i utylizacji pokryć dachowych 
azbestowo-cementowych z terenu Gminy. Postępowanie uniewaŜniono z powodu braku 
ofert. 
- zakup sprzętu sportowego na  małe boisko w Mszanowie, postępowanie uniewaŜniono z 
powodu braku wystarczających środków. 
- dostawa naczyń do świetlic wiejskich w Nowym Dworze, Gryźlinach  i Nawry oraz na 
potrzeby Urzędu Gminy. Postępowanie w części uniewaŜniono. 
- świadczenie usług pocztowych. Postępowanie uniewaŜniono z powodu braku ofert. 
- rozwój infrastruktury sportowo-rekreacyjnej w Bagnie poprzez modernizację boiska 
sportowego,  
- przebudowa parkingu, wjazdów i chodnika, dojścia do świetlicy wiejskiej w Chrośle, 
- przebudowa chodników i wjazdów na działki przy ulicy Osiedlowej w Jamielniku. 
Postępowanie uniewaŜniono z powodu braku wystarczających środków. 
 
Przeprowadzono następujące postępowania powyŜej 14.000 EURO: 
- pełnienie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem inwestycyjnym prowadzonym pod nazwą 
„Budowa pomp ciepła jako źródło zasilania geotermalnego w ciepło Zespołu szkół im.Rodu 
Działyńskich w Bratianie. 
- z powodu braku środków nie przyznano Gminie dofinansowania na realizację projektu 
„Modernizacja terenu rekreacyjnego  w miejscowości Gryźliny”.  
- Gmina otrzymała odpowiedź z Urzędu Regulacji Energetyki w sprawie złoŜonej przez 
Gminę skargi na działania Energa Operator  w sprawie zmiany taryfy na ogrzewanie w 
szkołach w Bratianie i Gwiździnach. Urząd Regulacji Energetyki stoi na stanowisku, Ŝe 
postępowanie ENERGA Operator było zgodne z prawem i obowiązującymi z chwili Orencje 
taryfami. Natomiast Urząd Ochrony Konkurencji i Konsumentów po złoŜeniu przez Gminę 
skargi na działanie ENERGA Operator w sprawie zmiany taryf na ogrzewanie w szkołach w 
Bratianie i Gwiździnach zwrócił do z wnioskiem z przesłanie dodatkowych dokumentów i 
wyjaśnień. UOKiK wystąpił z podobnymi wnioskami do innych instytucji związanych ze 
sprawą. Na podstawie złoŜonej przez Gminę skargi zostało wszczęte przez UOKiK 
postępowanie wyjaśniające w celu sprawdzenia czy została naruszona ustawa o ochronie 
konkurencji i konsumentów. 
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- W odpowiedzi na pismo Wójta w sprawie wykonania bezpiecznego przejścia pod torami w 
miejscowości Jamielnik otrzymano odpowiedź wskazującą, Ŝe przedmiotowa inwestycja nie 
słuŜy celom PKP PLK SA,  a jest inwestycją zaspokajającą potrzeby mieszkańców wsi 
Jamielnik. W związku z tym inwestorem przejścia pod torami powinna być Gmina. PKP moŜe 
jedynie podać warunki przygotowania i realizacji przedmiotowego przedsięwzięcia. 
- 19 czerwca odbył się przetarg na sprzedaŜ starej remizy OSP w Lekartach. Przetarg nie 
został rozstrzygnięty z uwagi na brak zainteresowania kupnem. W dniu dzisiejszym 
ogłoszono drugi przetarg.  
 
Od 4 do 11 czerwca trwała zbiórka zuŜytych opon oraz elektrośmieci. Zbiórkę 
przeprowadzono w 4 miejscowościach: Mszanowie, Gwiździnach, Skarlinie i Chroślu. Akcja 
spotkała się z ogromnym zainteresowaniem. Odbiór odpadów zapewniła firma z Brodnicy.   
 W dniu 19 czerwca w sali sesyjnej odbyło się spotkanie szkoleniowe na temat budowy 
przydomowych oczyszczalni ścieków – II tura. Do tej pory na terenie Gminy wybudowano i 
oddano do uŜytku 2 oczyszczalnie w Chroślu i Jamielniku. Kilka jest w trakcie 
zaawansowanych prac budowlanych.  
 30 maja br. bez konsultacji z Wójtem Gminy umieszczono 5 psów z terenu miasta 
Nowego Miasta Lubawskiego w kojcach na terenie Zakładu Usług Komunalnych w 
Mszanowie. Po interwencji Wójta psy zostały zabrane z kojców w Mszanowie i klatki 
posprzątane. 
 Właścicieli posesji, u których istniało podejrzenie, Ŝe nieprawidłowo postępują z 
odpadami i ściekami wezwano do przedstawienia umów i rachunków na odbiór nieczystości 
stałych i płynnych. 
Gmina otrzymała harmonogram selektywnej zbiórki odpadów  u źródła na II półrocze br. 
Aktualnie trwają prace na opracowaniem ulotki.  
 Poziom bezrobocia w Gminie nadal maleje. Według stanu na 31 maja br. było 625 
zarejestrowanych bezrobotnych, czyli o 52 osoby mniej w porównaniu ze stanem na koniec 
kwietnia.  
 W czerwcu Gmina otrzymała dotację z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej na 
realizację programu „asystent  rodziny” w okresie od lipca do listopada 2012r. Pozyskana 
dotacja w kwocie 12.684 zł. przeznaczona jest na zatrudnienie 2 asystentów rodziny. Wkład 
własny GOPS wynosi 7.316 zł.  Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej rozpoczął realizację 
unijnego programu „Dostawa Ŝywności dla najuboŜszych rodzin Unii Europejskiej 2012”.  W 
okresie od maja do czerwca br. wydano 18.748 kg Ŝywności dla 1032 osób tj  dla 302 rodzin. 
Wartość wydanej Ŝywności to kwota 6.192 zł. 
Od stycznia br. GOPS realizuje projekt systemowy „Od bierności do aktywności”. Pomocą 
objęto 38 osób zagroŜonych wykluczeniem społecznym  z obszaru Gminy. W ramach 
projektu prowadzone są warsztaty z psychologiem, doradcą zawodowym, asystentem 
rodziny,  a takŜe z wizaŜystą, udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej oraz z 
instruktorem warsztatów kulinarnych. Uczestnicy mają zapewniony dojazd na zajęcia oraz  
poczęstunek w trakcie warsztatów. Innowacyjną formą wsparcia jest kurs prawa jazdy dla 
osób młodych w wieku 18-24 lata. Celem projektu jest zaktywizowanie osób długotrwale 
bezrobotnych do podjęcia zatrudnienia. Projekt „Od bierności do aktywności” finansowany 
jest  ze środków Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Kwota dotacji na bieŜący rok 
wynosi 146.771 zł.  
 Gminne Centrum Kultury zaprasza wszystkich na Świętojańską Noc Kupały  w dniu 23 
czerwca br. od godz. 19-tej w Krainie Brata Jana w Bratianie.   
 Gminne Centrum Kultury zaprasza równieŜ do uczestnictwa w VI Marszu na Grunwald 
w terminie od 7 do 15 lipca.  
 
Zarządzenia wydane w okresie od 31 maja: 
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- 5.06.2012r. w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2012, 
- 5.06.2012r. w sprawie upowaŜnienia do dokonywania wpisów, zmian wpisów oraz 
wykreśleń wpisów w rejestrze instytucji kultury prowadzonym przez  Gminę Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 
- 11.06.2012r. w sprawie sprzedaŜy nieruchomości lokalowej mieszkalnej nr 1/1, stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, połoŜonej w miejscowości Kaczek obręb 
geodezyjny Bratian, w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, 
- 11.06.2012r. w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko Dyrektora Szkoły Podstawowej 
im. Ks. Kazimierza Wróblewskiego w Gwiździnach, Szkoły Podstawowej im. Janusza 
Korczaka w Tylicach, Szkoły Podstawowej w Radomnie, Szkoły Podstawowej w Skarlinie, 
Zespołu Szkół  im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 
 
Wójt podziękował laureatom konkursu „Gala Przedsiębiorczości Powiatu Nowomiejskiego” za 
to, Ŝe pracują kaŜdego dnia i budują pozytywny wizerunek Gminy. Konkurs w bieŜącym roku 
został zdominowany przez mieszkańców Gminy. W większości kategorii laureatami zostali 
przedsiębiorcy z terenu Gminy.   
Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczyli listy gratulacyjne osobom wyróŜnionym: 
- Businessman Roku Pan Józef Brzozowski z Jamielnika, właściciel firmy Zakład Usług 
Leśnych, 
- Rolnik Roku Pan Grzegorz Turulski z Tylic, 
- Osobowość Roku Pan Feliks Stachowicz z Nawry, 
Wójt poinformował, Ŝe wyróŜnienie otrzymali takŜe: Pani Krystyna Wiśniewska właścicielka 
Zakładu Fryzjerskiego w Nowym Mieście Lubawskim jako Businesswoman Roku oraz Pan 
Waldemar Wiśniewski z Pacółtowa, którego balustrady uznano Produktem Roku, właściciel 
firmy Metal-Lux, którym ze względu na nieobecność listy gratulacyjne przekaŜe Wójt. 
 
W imieniu wyróŜnionych podziękował Pan Józef Brzozowski. Stwierdził, Ŝe jest to wygrana 
zespołu ludzi i o tym trzeba pamiętać przy kaŜdym działaniu. 
 
 
Ad 6  
Zapytania i wnioski. 
Pan Roman Sienkowski wnioskował o równanie dróg gminnych: Bratian-Kaczek, drogi w 
kierunku Pustek oraz do Nowego Dworu od drogi krajowej do powiatowej. Utworzyła się na 
nich tzw. tarka. Wnioskował takŜe o wykoszenie chwastów na poboczach i rowach. 
Sołtys zgłosił takŜe, iŜ jeden ze słupów znajdujących się przy torowisku w Bratianie jest 
pęknięty i grozi zawaleniem. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wniosek skierował do radnego powiatu Pana Wacława 
Jabłońskiego. W związku z bardzo złą widocznością przy wyjeździe z Pustek na drogę do 
Radomna, wnioskował o zamontowanie lustra lub poprawienie naroŜnika drogi. 
Zapytał Pana Wójta, na jakim etapie jest podział działek i opracowanie planu dla 
nieruchomości po Kółku Rolniczym w Radomnie.  
Kolejne zapytanie dotyczyło odpowiedzi na wniosek zgłoszony w marcu. Radny wyraził 
niezadowolenie z uzyskanej odpowiedzi dlatego, Ŝe sprawa nie została rozpoznana w takim 
kierunku jak we wniosku. Sprawa dotyczy wjazdu na drogę Radomno-Gryźliny. Jest tam 
odcinek 2-3 m podjazdu. Samochody wieszają się, bo wymywa z góry z bruku. Są dziury i nie 
zostało zauwaŜone w odpowiedzi na pismo. Radny oferował poradę w jaki sposób problem 
rozwiązać. Wjazd od strony Iławy jest praktycznie niemoŜliwy, bo grozi uszkodzeniem 
samochodu. Podziękował za wycięcie zakrzaczeń. Problem dotyczy podjazdu.  
 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o rozwaŜenie moŜliwości urządzenia placu zabaw 
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na prywatnych gruntach w Małej Nawrze, jeŜeli nie ma ziemi gminnej. MoŜna na podstawie 
wieloletniej umowy przygotować zadanie do realizacji w przyszłym roku. 
 
Radna Halina Sieńska w imieniu mieszkańców pałacu w Mszanowie wyraziła zaniepokojenie 
z powodu nadal niezałatwionej sprawy ogrzewania ich budynku. Niedługo rozpocznie się 
sezon grzewczy, a sprawa ta jest nadal niezałatwiona. Czy są nowe decyzje w sprawie. 
 
Radna Mirosława Granica wnioskowała do radnego Jabłońskiego o umocowanie na stałe 
lustra w Jamielniku, obecnie moŜna łatwo zmienić ustawienie i nie spełnia swojej roli.        
Wnioskowała równieŜ o zamocowanie lustra przy wyjeździe z drogi koło toru kolejowego. 
Radna wnioskowała takŜe o naprawę lub wymianę zniszczonych urządzeń na placu zabaw 
nie tylko w Jamielniku, ale takŜe w innych wsiach. W budŜecie na przyszły rok powinny być 
zaplanowane środki na ten cel. 
 
Radny Michał Szwechowicz ponowił prośbę o naprawę ul. Welskiej w Bratianie.  
Zapytał takŜe, dlaczego niektórzy mieszkańcy otrzymali pisma o udokumentowanie wywozu 
nieczystości. Dlaczego akurat na 3 miesiące przed podłączeniem do kanalizacji.  
 
Radny Roman Brzeski – dla najuboŜszych mieszkańców zostało wydane 18.000 kg 
Ŝywności, dla 300 rodzin. Zapytał, czy do Pana Wójta dotarły informacje, co dalej dzieje się z 
tą Ŝywnością. Są przypadki, Ŝe nie jest właściwie spoŜytkowana. Często jest zjadana przez 
zwierzęta. 
 
Pan Marian Hincman wnioskował o wycięcie zakrzaczeń na drodze do Kaczku, po przeciwnej 
stronie bariery. Pochylone drzewa zagraŜają bezpieczeństwu.  
 
Radny Józef Szczepański wnioskował o wykoszenie poboczy drogi wojewódzkiej i usunięcie 
kilkunastu suchych drzew. Drogi gminne są w lepszym stanie.  
Wnioskował o naprawę drogi na cmentarz, znowu są dziury. Na polnych drogach w kierunku 
PGR oraz w kierunku Gwiździn utworzyły się tarki. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski w związku z tym, Ŝe w zmianie budŜetu jest przewidziane 20.000 
zł na rozbudowę remizy w Gwiździnach zapytał, kiedy rozpocznie procedura wyłonienia 
wykonawcy. 
 
Radny Stefan Ławicki stwierdził, Ŝe tymczasowe łatanie dziur na drogach gminnych 
pochłania bardzo duŜo pieniędzy i nie ma Ŝadnego efektu. MoŜe naleŜało by zwrócić się do 
jakiejś instytucji lub szkoły zajmującej się drogownictwem moŜe dysponują odpowiednią 
technologią, moŜe nawet eksperyment, aby remonty dawały większe efekty. Obecnie 
prowadzone remonty to wyrzucanie pieniędzy.  
 
 
.Ad 7 
Sprawozdanie z działalności Gminnego Centrum Kultury za rok 2011 w formie prezentacji 
multimedialnej przedstawił Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Radna Mirosława Granica podziękowała Dyrektorowi Gminnego Centrum Kultury za pomoc 
w przygotowaniu wielu imprez i konkursów. 
 
 
Ad 8 
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Sprawozdanie z wykonania budŜetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie za rok 2011 stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 
 
     a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał uchwałę RIO.VIII-0120-297/12 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej p Olsztynie z dnia 23 kwietnia 2012r. w sprawie opinii o 
przedłoŜonym przez Wójta Gminy sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za rok 2011. 
Opinia stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

b) opinia Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy za 2011r. stanowi załącznik nr 7 
do protokołu. Opinię odczytała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej BoŜena Hoppe.  

 
c) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała wniosek Komisji o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy. Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium,  

Przewodniczący Rady odczytał uchwałę RIO.VIII-0120-365/12 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 2 czerwca 2012r. w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji rewizyjnej w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium 
za 2011rok. Opinia stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

e) dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy za 2011r.  
W pierwszej kolejności Przewodniczący Rady oddał głos Wójtowi Gminy. 
 
Wójt – oceniamy dzisiaj wykonanie budŜetu Gminy za rok 2011. Stwierdzić naleŜy, Ŝe 
wykonanie budŜetu jest prawidłowe. Taka teŜ jest opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Po stronie dochodów i wydatków plany nie zostały w Ŝadnym przypadku przekroczone. Ich 
wykonanie było właściwe, nawet moŜna wskazać pewne sukcesy jeśli chodzi o sprzedaŜ 
mienia komunalnego. W okresie regresu w budownictwie udało się sprzedać pod koniec roku 
4 działki. Co przyniosło dochód w wysokości ok. 130.000 zł. Uwaga, Ŝe wydatki bieŜące były 
wyŜsze niŜ dochody bieŜące jest głębszym problemem, nie dotyczy samego wykonania 
budŜetu. Przyczyna jest juŜ w fazie projektowania budŜetu, za mało realizowanych było 
inwestycji i wydatków majątkowych, a zbyt duŜo wydatków bieŜących. Rok 2011 był 
wyjątkowym rokiem. Był to rok powyborczy. Zamykaliśmy i rozliczaliśmy inwestycje, które 
były realizowane w roku 2010. Jest to typowe nie tylko Gmina Nowe Miasto była w tej 
sytuacji. Rozliczone zostały inwestycje: budowa sieci kanalizacyjnej w Mszanowie, budowa 
boiska „Orlik” w Bratianie, wyposaŜenie świetlic wiejskich w Tylicach, Chroślu i Mszanowie. 
Jedyną większą inwestycją w ubiegłym roku był remont świetlicy w Lekartach za 300.000 zł. 
Wspomniany zakup tłucznia za kwotę  prawie 500.000 zł nie był wydatkiem majątkowym. 
Przeznaczony był na remont bieŜący dróg. Mechanizm kontroli wydatków bieŜących w 
odniesieniu do dochodów bieŜących funkcjonuje od 2010 roku. Wtedy  były inwestycje i nie 
było takiego problemu,  w bieŜącym roku równieŜ nie będzie problemu. Przyczyn było więcej 
i wskazała je Komisja Rewizyjna w swojej opinii. Jedną z nich są wydatki z funduszu 
sołeckiego w 1/3 są wydatkami bieŜącymi. Podatki na rok 2011 były podwyŜszone tylko w 3 
kategoriach co spowodowało mniejsze dochody. Zabrakło około 350.000 zł. Ta sytuacja nie 
moŜe mieć nigdy więcej miejsca.  
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował o wyjaśnienie inwestycji w Radomnie wykazanej w 
dziale 010 rolnictwo kwota 28.430 zł na przyłącze wodociągowe. 
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Wójt odpowiedział, Ŝe było to przyłącze do nowych domków nad jeziorem. 
 
Radny Przemysław Kotewicz stwierdził, Ŝe cieszy wykonanie remontu świetlicy w Lekartach, 
ale niepokoją koszty utrzymania i czy będzie wykorzystana. UwaŜa, Ŝe to problem dla Gminy. 
Szukać naleŜy rozwiązań jak te obiekty wykorzystywać.  Nie sposób je ogrzewać i prowadzić 
bieŜące remonty w ciągu kilku najbliŜszych lat.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe temat był przedmiotem rozwaŜań przez Radę. Na miejscu wizytowane 
były świetlice, zastanawialiśmy się nad efektywnością ich wykorzystania, nad kosztami 
utrzymania. Na pewno do tego tematu wrócimy chociaŜby dlatego, Ŝe nie brakuje głosów, 
aby budować czy remontować kolejne świetlice. Wiemy, Ŝe jest to spore obciąŜenie dla 
budŜetu i nie jest to inwestycja prorozwojowa. Wójt stwierdził, Ŝe juŜ dawno zdiagnozował 
potrzeby społeczne i uwaŜa, Ŝe powinniśmy zaspokajać te potrzeby, które wiąŜą się z 
budową dróg.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe  radni wizytowali świetlice, zapoznali się z ich stanem. 
Przygotowany był projekt uchwały o wykorzystaniu świetlic, ale został odłoŜony. 
UwaŜa, Ŝe naleŜałoby jeszcze raz przeanalizować problem. 
 
Skarbnik poinformowała, Ŝe świetlice remontowane w ramach dofinansowania unijnego w 
okresie najbliŜszych 5 lat nie mogą generować dochodów. Całkowity koszt utrzymania ponosi 
Gmina.  
W sprawie wykonania budŜetu za rok 2011 Skarbnik Gminy wyjaśniła, Ŝe budŜet zakładał 
realizację kilku inwestycji, które miały być dofinansowane z Unii Europejskiej. Dlatego ta 
równowaga dochodów bieŜących i wydatków bieŜących cały czas była. Kiedy projekty nie 
uzyskały akceptacji środki zostały przeznaczone głównie na drogi i na wydatki niemajątkowe. 
Liczyliśmy, Ŝe dochody spłyną tak jak przewidywał budŜet. Głównie za te środki został 
poprawiony stan dróg.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe na koniec roku Rada powinna zostać 
poinformowana o częstotliwości korzystania ze świetlic.  
 
Radna Barbara Grzywacz stwierdziła, Ŝe świetlice są potrzebne w środowiskach, ale nie 
zawsze jest potrzeba, aby rozmiar remontu i rozbudowy ukierunkowany był na moŜliwość  
organizacji imprez okolicznościowych dlatego, Ŝe na rynku działa wiele lokali.  Są 
środowiska, które wnioskowały o rozbudowę istniejących świetlic lub ulepszenia ich. Obecnie 
priorytetem jest budowa dróg i działania powinny być skierowane jedynie na utrzymanie 
obecnego stanu świetlic i nie kierować pieniędzy na rozbudowę czy duŜe remonty świetlic. 
Rodzi to tylko koszty, a imprezy w małych wsiach organizowane są raz w lub kilka razy w 
roku.  
UwaŜa, Ŝe wydatek środków na zakup tłucznia był celowy i chociaŜ w części poprawił stan 
dróg. Zapytała, czy zakup tłucznia nie moŜna było zakwalifikować jako element pod budowę 
dróg w przyszłości. 
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zakup tłucznia moŜna było zakwalifikować wyłącznie na paragraf 
dotyczący zakupu materiałów. Nie moŜna było przyjąć jako środek trwały. Trwała naprawa 
byłaby gdyby został połoŜony asfalt. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał czy nie moŜna było sprzedać materiału w usłudze 
remontowej. Czy tak samo została zakwalifikowana droga w Pustkach do kliniki. 
 
Obrady opuścił 1 radny. 
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Wójt odpowiedział, Ŝe droga w kierunku kliniki tak samo była kwalifikowana jako remont. Aby 
została zakwalifikowana jako majątek musi być to trwały remont. W sprawie zakupu tłucznia 
Wójt wyjaśnił, Ŝe materiał znajdował się na terenie Gminy i mogliśmy nie podjąć decyzji o 
kupnie. Była to korzystna decyzja. Koszt zakupu to prawie 500.000 zł i koszt transportu 
ponad 200.000 zł. Policzyliśmy, Ŝe koszt zakupu 1 tony z transportem wyniósł 27 zł, 
natomiast cena 1 tony z transportem sprzed 2 lat wynosi 80 zł.  Nigdy w historii tej Gminy tyle 
tłucznia nie trafiło na drogi. Sporo dróg zostało wyremontowanych i w ocenie Wójta była to 
korzystna decyzja i przyczyniła się do poprawy stanu dróg. 
Ponadto Wójt poinformował, Ŝe wyjątkowo w 2011 roku wyŜsze wydatki bieŜące były 
spowodowane równieŜ reorganizacją Urzędu, wypłatą odpraw pracownikom oraz to, Ŝe w 
końcu roku 2010 upadłość ogłosił największy zakład, który generował podatek w wysokości 
300.000 zł. Stwierdzić trzeba, Ŝe niewłaściwie zostały zabezpieczone naleŜności z tytułu 
podatku od nieruchomości od tej firmy. Powinna być ustanowiona hipoteka. Wtedy na liście 
wierzycieli Gmina byłaby na wyŜszej pozycji i moŜe byłyby szanse odzyskania naleŜności.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski zaproponował, aby rozwaŜyć moŜliwość 
wykonania sprysku asfaltowego na niektóre drogi nawiezione tłuczniem np. droga w kierunku 
kliniki w Pustkach i z Nawry w stronę Bratiana.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe Ŝywotność takiej drogi znacznie wydłuŜy się. Sprysk asfaltowy jest 
stosunkowo niedrogi i w określonych przypadkach warto skorzystać z takiej tańszej metody i 
bardziej trwałej. 
 
Radna Mirosława Granica zapytała czy umorzenie podatku 220.000 zł dotyczy Humdrex-u. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe są to zaległości głównie zakładu Humdrex, ale dotyczą równieŜ 
wcześniejszych lat.  
 
Radny Przemysław Kotewicz stwierdził, Ŝe decyzja zakupu tłucznia była słuszna i efekt jest 
wymierny dla społeczeństwa. 
 
Wójt dodał, Ŝe wiele dobrego zrobiono na początku kadencji, obniŜono koszty 
funkcjonowania Urzędu. To zmniejszyło wydatki bieŜące. W roku 2011 oszczędności z tytułu 
zmiany warunków płacy w Urzędzie i podległych jednostkach GOPS i Gminny Zespół 
Oświaty wyniosły 125.700 zł w okresie pół roku. W bieŜącym roku to oszczędność prawie 
200.000 zł. 
 
Na tym dyskusję wyczerpano. 
 

f) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie wraz ze sprawozdaniem z 
wykonania budŜetu za 2011r.  

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/127/2012 w sprawie 
rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowe go za 2011 rok. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.  
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/128/2012 w sprawie 
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udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2011. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
W głosowaniu udział brało 14 radnych. 
 
Wójt podziękował za zaufanie do swojej osoby. Stwierdził, Ŝe jest to nasz wspólny sukces. 
Jak wcześniej padło stwierdzenie na tej sali, Ŝe zwycięstwo to wynik pracy zespołowej i tak 
jest w tym przypadku. Prace nad zbilansowaniem dochodów i wydatków bieŜących 
rozpoczynają się na etapie projektowania budŜetu. Wójt podziękował radnym za współpracę. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy na rok 2012.  
 
Skarbnik poinformowała, Ŝe w czasie od wysyłki radnym materiałów na Sesję, w budŜecie 
proponuje się dokonać następnych zmian: 
- w dziale 705 – zwiększenie - darowizna 5.000 zł, po stronie wydatków została 
przeznaczona na opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego, 
- straŜe poŜarne – zwiększenie – darowizna 10.000 zł na zakup samochodu straŜackiego dla 
OSP w Tylicach (w tym 9.500 zł wpłacili mieszkańcy i 500 zł firma), zmniejszenie o 100.000 
zł, dlatego, Ŝe Gmina nie otrzyma dotacji na zakup samochodu, 
- paragraf 49 – dochody z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego – 24.000 zł,  
- udział w dochodach za wydawanie zaświadczeń – 10 zł, 
- dotacje celowe na zadania realizowane na podstawie porozumień z innymi gminami 
(dotyczy dofinansowania pobytu dzieci z innych gmin w przedszkolu w Radomnie) – 46.000 
zł,  
- zmniejszenie o 108.553 zł dotacji na zasiłki w dziale pomoc społeczna (decyzja Wojewody), 
- zwiększenie w dziale 85214 i 85216 równieŜ na zasiłki, 
- zwiększenie o 10.000 zł dotacji celowej w pomocy społecznej, 
załącznik nr 2 
- w dziale 010 planowane było 130.000 zł na wykonanie przyłączy wodociągowych i 
kanalizacyjnych do działek, zmniejszenie o 23.000 zł z przeznaczeniem na aktualizację 
planów dotyczących budowy sieci kanalizacyjnej w Bratianie. Kwota ta zostanie uzupełniona 
w miarę napływu środków. 
- w dziale 600 - drogi – zakup pozostałych usług zwiększenie o 38.000 zł, w paragrafie 6050 
zwiększenie o 19.500 zł oraz na zakup wiaty przystankowej. 
- wynagrodzenia bezosobowe w Urzędzie Gminy zwiększenie o 10.000 zł, 
- pozostała działalność – promocja zwiększenie o 2.000 zł na zakup materiałów i zakup 
pozostałych usług równieŜ 2.000 zł, 
- straŜe poŜarne – budowa zaplecza remizy w Gwiździnach 10.000 zł, zmniejszenie w tym 
dziale o 90.000 zł w związku z nie otrzymaniem dotacji. 
- rezerwa - zmniejszenie o 20.190 zł,  
- pomoc społeczna zmniejszenia wynikające z decyzji Wojewody.  
- zmniejszenie o 12.000 zł w dziale oczyszczanie miast i wsi, 
- zwiększenie o 10.500 zł na zakup energii elektrycznej w świetlicach oraz zakup map  - 
1.500 zł. 
- obiekty sportowe zwiększenie o 7.100 zł w związku z budową kompleksu boisk w 
Jamielniku. Skarbnik poinformowała, Ŝe najtańsza oferta złoŜona do przetargu była wyŜsza, 
aniŜeli kwota zarezerwowana w budŜecie. 
Załącznik nr 3: uwzględniona została budowa drogi gminnej Bratian-Kaczek, w bieŜącym 
roku tylko opracowanie dokumentacji 30.000 zł. 
Załącznik nr 3a: uwzględniono zmiany w wydatkach inwestycyjnych: poz. 1 - zmniejszenie o 
23.000 zł w dziale 010 budowa przyłączy oraz przeniesione środki z budowy chodnika w 
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Bratianie na budowę ścieŜki pieszo-rowerowej,  
- załącznik nr 4: zwiększenie w pozycji 1 – budowa kanalizacji.  
 
Radna BoŜena Hoppe zwróciła uwagę, Ŝe w uchwale z dnia 30 maja był uwzględniony zwrot 
dotacji, teraz nie ma. 
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe w załączniku nr 3a w uchwale z dnia 30 maja pomyłkowo ta 
kwota została wpisana i w dzisiejszej uchwale uwzględniona jest korekta tego zapisu.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zwrócił uwagę, Ŝe w wśród zadań inwestycyjnych nie ma kwoty 
zarezerwowanej na budowę drogi do boiska sportowego w Radomnie, a projekt miał być 
wykonany w bieŜącym roku.  
Drugie pytanie radny zadał w związku z przeniesieniem 23.000 zł na zmianę dokumentacji  
na budowę kanalizacji w Bratianie. W związku ze zmianą lokalizacji przepompowni, czy 
planuje się sprzedaŜ tej działki. Działka ta jest bez dojazdu i niepotrzebna Gminie. Pieniądze 
ze sprzedaŜy naleŜało by przeznaczyć na dokumentację.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe skonsultuje tę sprawę na posiedzeniu Komisji. Dyrektor Andrzejewski 
składał pewne sugestie w sprawie wykorzystania działki.  W sprawie drogi na boisko w 
Radomnie Wójt odpowiedział, Ŝe na dokumentację środki są w budŜecie. Decyzja o realizacji 
nie zapadła jeszcze. 
 
Radny Zdzisław DomŜalski zapytał, czy Gmina otrzymała dotację na remont straŜy. 
 
Skarbnik odpowiedziała, Ŝe dotacja nie wpłynęła. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr XXIII/129/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/2011 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie u chwalenia 
bud Ŝetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/126/2012 w sprawie utworzenia straŜy 
gminnej. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, Ŝe w uchwale podjętej na ostatniej Sesji zapisane zostało, Ŝe 
uchwała wchodzi w Ŝycie po opublikowaniu w Dzienniku Urzędowym, ale okazało się, Ŝe 
uchwała nie podlega publikacji. Stąd konieczność zmiany uchwały. 
 
W głosowaniu 11 głosami „za” i przy 3 głosach wstrz ymuj ących si ę, nie było głosów 
przeciwnych, Rada Gminy podj ęła uchwał ę nr XXIII/130/2012 w sprawie zmiany 
uchwały Nr XXII/126/2012 z dnia 30 maja 2012r. w sp rawie utworzenia stra Ŝy gminnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawskie.  



 13 

 
Pani Krystyna Danielewska poinformowała, Ŝe projekt przewiduje udzielanie pomocy 
materialnej uczniom na zasadach bardziej ogólnych, aniŜeli w dotychczas obowiązującej 
uchwale. W oparciu o przepisy ustawy o pomocy społecznej określono wysokość dochodu na 
osobę w rodzinie po przekroczeniu, którego pomoc nie przysługuje. Uchwała określa takŜe 
tryb i warunki udzielania stypendium.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/131/2012 w sprawie 
regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakte rze socjalnym dla uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Nowe Miasto Lubawski e. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw ulicom w Jamielniku. 
 
Radny Przemysław Kotewicz wnioskował, aby zmienić nazwę ulicy „Studzka”, która jest 
trudną nazwą, na nazwę „Na Studę”. 
 
Wójt poinformował, Ŝe na zebraniu wiejskim mieszkańcy głosując określili nazwy ulic i 
proponował pozostawić w formie niezmienionej. Na zebraniu odbyła się dyskusja i 
zdecydowała większość. Wójt proponował nie zmieniać dlatego, Ŝe taka była wola 
mieszkańców.  
 
Przewodniczący podzielił zdanie radnego Kotewicza dlatego, Ŝe pisownia nazwy „Studzka” 
będzie budziła wątpliwości „dz”, czy „c”. Mieszkańcy mogą mieć problemy.  
 
Radna Mirosława Granica pierwszą propozycją na zebraniu była nazwa „Studa”. UwaŜa, Ŝe 
jeŜeli by zrezygnować z tej nazwy to proponowała „Studa Wybudowanie’.  
Radna zgłosiła propozycję, aby ulicę „Kardynała Wyszyńskiego” zmienić na „Kardynała 
Stefana Wyszyńskiego”, bo nazwa powinna być pełna. 
 
Radna Barbara Grzywacz stwierdziła, Ŝe biorąc pod uwagę moŜliwość błędów w nazwie ulicy 
„Studzka” naleŜało by mimo ustaleń zebrania, zmienić.  
 
Przewodniczący Rady zaproponował przeprowadzenie głosowania. W pierwszej kolejności w 
sprawie zmiany nazwy ulicy „Na Studę”. 
W głosowaniu za ustaleniem nazwy „Na Studę” głosowało 3 radnych, natomiast za nazwą 
„Studa Wybudowanie” głosowało 4 radnych, za propozycją pozostawienia nazwy ulicy 
„Studzka” głosowało równieŜ 4 radnych.   
1 osoba wstrzymała się od głosu. 
Wobec równej liczy głosów dla nazwy „Studzka” i „Studa Wybudowanie” Przewodniczący 
poddał pod głosowanie po kolei kaŜdą z nazw. 
 
Za nazwą „Studa Wybudowanie” głosowało 6 radnych, natomiast za nazwą „Studzka” 
głosowało 4 radnych. 2 osoby wstrzymał się od głosu.  
Pozostaje nazwa „Studa Wybudowanie”.  
 
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie, zmianę nazwy ulicy „Kardynała 
Wyszyńskiego” na „Kardynała Stefana Wyszyńskiego”. 
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Za zmianą nazwy głosowało 11 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 
 
Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/132/2012 w sprawie 
nadania nazw ulicom we wsi Jamielnik.  
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie Bratian. 
 
Pan Zygmunt Grubalski poinformował, Ŝe na wniosek syndyka opracowaniem planu 
proponuje się objąć tereny Humdrex-u z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniowo-
usługową i usługowo-handlową.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIII/133/2012 w sprawie  
przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrze nnego 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie Bratian.  
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
Ad 14 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
W pierwszej kolejności Wójt uzupełnił odpowiedź na wnioski i zapytania zgłoszone na Sesji w 
dniu 30 maja 2012r.: 
- w sprawie odpowiedzi na pismo Pana Kotewicza odpowiedział, Ŝe pismo w sprawie zjazdu 
na drogę powiatową zostało wysłane,  natomiast zakrzaczenia na posesji Pana 
Czupryńskiego zostały podcięte, aby moŜliwy był przejazd dla sprzętu rolniczego. 
- udzielając odpowiedzi na zapytanie sołtysa Edwarda Namsołka Wójt poinformował, Ŝe 
ustalono, iŜ jest to droga gminna i przy równaniu będzie uwzględniona.  
- w związku z wnioskiem Pana Jadanowskiego dotyczącym wycinki 2 drzew, Gmina złoŜyła 
wniosek do powiatu o ich usunięcie. Zezwolenie wymaga zgody Regionalnej Dyrekcji 
Ochrony Środowiska.  
- na ostatniej Sesji radna Halina Sieńska informowała o wypłukiwaniu ziemi na ul. Na Skarpie 
w Mszanowie. Pracownicy dokonali sprawdzenia w terenie i stwierdzili, Ŝe ze względu na 
przewrócenie się kilku drzew dochodzi do zabierania przez rzekę brzegu. Aktualnie 
tymczasowo teren jest zabezpieczany poprzez utwardzenie ziemią uzyskaną podczas 
wykopów pod kanalizację. Gmina wystąpi do Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej o 
właściwe zabezpieczenie brzegów przed podmywaniem. 
- w sprawie wywiezienia z Bagna koszy na odpady, o czym mówiła na ostatniej Sesji Pani 
sołtys, Wójt osobiście interweniował u Prezesa Zakładu w Rudnie. W związku z chwilowymi 
trudnościami i odbiorem odpadów, Zakład w moŜliwie najkrótszym czasie odbierze pojemniki. 
- w sprawie wykonawcy budowy boiska w Bagnie Wójt odpowiedział, Ŝe wykonawcą został 
wybrany Zakład Usług Komunalnych w Mszanowie.  
- na poprzedniej Sesji sołtys DomŜalski zgłaszał problem odprowadzania ścieków do stawu, 
Gmina wystąpiła do niektórych mieszkańców z wnioskiem o przedstawienie dokumentów 
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potwierdzających wywóz nieczystości płynnych. Podobne działania kontrolne podjęto w 
Bratianie, Gryźlinach i Jamielniku. 
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski zgłoszone na dzisiejszej Sesji: 
- Pan sołtys Sienkowski wnioskował o równanie dróg w Bratianie. Potrzeba równania dróg 
dotyczy juŜ właściwie wszystkich dróg na terenie Gminy. Podjęte zostaną działania w celu 
wyboru wykonawcy w drodze konkursu i niebawem rozpoczną się prace. 
- wniosek o wykoszenie poboczy przy ul. Górnej zostanie zlecony do realizacji. 
- wniosek w sprawie demontaŜu słupów oświetleniowych przy przejeździe kolejowym w 
Bratianie, Wójt odpowiedział, Ŝe właścicielem działki jest PKP i wymagana jest ich zgoda. 
 
Pan sołtys poinformował, Ŝe słup prawdopodobnie znajduje się na prywatnej posesji. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe wyjaśni sprawę.  
 
- wniosek radnego Kotewicza dotyczył powiatu, natomiast na zapytanie w sprawie podziału 
nieruchomości Kółka Rolniczego Wójt odpowiedział, Ŝe przekształcanie działek jest w trakcie 
realizacji. We wrześniu planuje się zakończenie prac.  
Pan radny nie był zadowolony z odpowiedzi na wniosek w sprawie naprawy początkowego 
odcinka drogi od drogi powiatowej. Sprawa będzie jeszcze rozwaŜana i o ile będzie 
moŜliwość Gmina postara się dokonać naprawy.  
- radny Wiśniewski wnioskował o sprawdzenie moŜliwości pozyskania gruntu w ramach 
dzierŜawy na plac zabaw w Małej Nawrze. Wójt odpowiedział, Ŝe rozpatrzy taką 
ewentualność. 
- radna Halina Sieńska w imieniu mieszkańców pałacu wyraziła zaniepokojenie z powodu nie 
podejmowania działań związanych z zapewnieniem energii cieplnej do budynku. 
Właścicielem i zarządcą tego budynku jest Agencja Nieruchomości Rolnych. Agencja złoŜyła 
ofertę przekazania go Gminie.  Budynek jest wpisany do rejestru zabytków i wszelkie 
remonty wymagają uzgodnień z konserwatorem zabytków. Do tego budynku są równieŜ 
roszczenia własnościowe, a więc nie moŜna go przejąć na majątek Gminy. Osiągnięto juŜ 
porozumienie w sprawie nowego ciepłociągu z nowej kotłowni planowanej z tyłu biurowca 
ZUK. Jest zgoda w sprawie pokrycia kosztów ciepłociągu przez Agencję. Problem jest, aby 
Agencja pokryła koszt zakupu większego pieca. Jest to problem Agencji, a nie Gminy. 
- w sprawie naprawy urządzeń na placu zabaw Wójt odpowiedział, Ŝe sprawa będzie 
przedmiotem obrad Komisji Rady. W zasadzie wszystkie urządzenia nadają się do naprawy 
w tym celu zostanie rozpisany konkurs. Do dyspozycji są równieŜ środki z funduszu 
sołeckiego. 
 
- radny Szwechowicz wnioskował o naprawę ul. Welskiej, do końca tygodnia zadanie 
zostanie wykonane. W sprawie wezwań mieszkańców do udokumentowania wywozu 
nieczystości płynnych odpowiedział, Ŝe trwają kontrole wyrywkowe obejmujące szczególnie 
posesje połoŜone w pobliŜu zbiorników wodnych w Gryźlinach, w Bratianie na rzeką Wel, w 
Radomnie nad jeziorem i w Mszanowie nad Drwęcą.  W Bratianie kontrole zostaną 
wstrzymane do czasu wykonania przyłączy sieci kanalizacyjnej. 
- radny Roman Brzeski zgłaszał pewne nieprawidłowości przy wydawaniu Ŝywności. Wójt 
odpowiedział, Ŝe docierają do niego głosy o marnotrawieniu i handlu tą Ŝywnością. Stwierdził, 
Ŝe przy tak ogromnej skali pomocy, zdarzają się błędy. To nie jest problem, Ŝe otrzymują 
osoby nieuprawnione, problemem jest, Ŝe nie wykorzystują jej w sposób właściwy. Wójt 
przekaŜe sprawę Pani Dyrektor GOPS. 
- sołtys z Kaczku wnioskował o wycinkę zakrzaczeń po przeciwnej stronie barierki ochronnej 
na drodze do Kaczku, zadanie zostanie zlecone do realizacji.  
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- radny Szczepański wnioskował o wycinkę drzew na drodze wojewódzkiej, wniosek zostanie 
wysłany do Zarządu Dróg Wojewódzkich. Drugi wniosek dotyczył naprawy drogi na cmentarz 
w Tylicach Wójt odpowiedział, Ŝe droga ta ciągle jest naprawiana i w związku z tym Gmina 
poniosła juŜ duŜe koszty. Problem będzie się powtarzał, dopóki droga nie zostanie 
utwardzona. 
- radny DomŜalski wnioskował o podjęcie działań w kierunku budowy zaplecza socjalnego 
przy remizie w Gwiździnach. Ustalenia były takie, Ŝe zadanie będzie realizowane przy 
współudziale mieszkańców. Uzgodnień ze straŜakami wymaga sposób realizacji inwestycji. 
- radny Stefan Ławicki mówił o nikłej efektywności równania dróg. Gmina ponosi spore 
nakłady finansowe, a drogi są nadal dziurawe. Wójt odpowiedział, Ŝe jest otwarty na nowe 
technologie, dysponujemy takim materiałem, jaki jest dostępny w rejonie.  
 
Przewodniczący Rady odniósł się do zamierzeń Wójta dotyczących przetargu na równanie 
dróg i uwaŜa, Ŝe wybór najtańszej oferty nie oznacza wykonanie dobrej jakości pracy. Lepiej 
wybrać doświadczonych wykonawców. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe Gmina zostanie podzielona na kilka rejonów, podobnie jak na zimowe 
utrzymanie i wystarczy, aby je wyrównać dlatego, Ŝe nie jest wymagany szybki czas reakcji 
jak w przypadku odśnieŜania.  Określone zostaną wymagania co do sprzętu. Taka procedura 
jest konieczna ze względu na ustawę o zamówieniach publicznych.  
 
Radny Przemysław Kotewicz uwaŜa, Ŝe powinna być weryfikacja wykonanej usługi.  
 
Wójt odpowiedział, Ŝe konkurs będzie za odcinek drogi, a nie roboczogodzinę.  
 
Skarbnik poinformowała, Ŝe nie ma pieniędzy na równanie dróg, wykonując te prace trzeba 
zastanowić się z czego zrezygnować. 
 
Wójt uwaŜa, Ŝe po rozpisaniu konkursu za te same pieniądze wykonamy więcej. Na dzień 
dzisiejszy w Gminie są dwie dobre równiarki w ZUK i Kółku Rolniczym w Gwiździnach.  Kółko 
Rolnicze musi stanąć do przetargu, a dla ZUK moŜna zlecić. ZaleŜy nam na jakości, bo 
oceniają to mieszkańcy. Wójt stwierdził, Ŝe obecnie najbardziej rozkopane są drogi w 
Bratianie, ale jest związane z realizacją inwestycji.  
 
Sołtys Sienkowski zapytał kiedy przewiduje się zakończenie budowy sieci kanalizacyjnej w 
Bratianie. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe inwestycja powinna być oddana w terminie, czyli we wrześniu, w 
przeciwnym wypadku nie będzie moŜna złoŜyć wniosku o płatność za I etap i trzeba będzie 
zaciągnąć kredyt na prefinansowanie. Co znacznie  pogorszyłoby zdolność kredytową Gminy 
na przyszły rok. Są utrudnienia ze strony mieszkańców. W związku ze zmianą lokalizacji 
przepompowni, koniecznym była równieŜ zmiana projektu.    
 
Wójt poinformował, Ŝe istnieje zagroŜenie związane z terminowym wykonaniem dokumentacji 
na budowę drogi Bratian – Kaczek. Dokumentacja musi zostać opracowana najpóźniej do 
końca września wraz z pozwoleniem na budowę w celu złoŜenia wniosku do programu tzw. 
schetynówek. Projektant, który wydawał opinie stwierdził, Ŝe potrzebuje na te prace 5 
miesięcy z uwagi na liczne uzgodnienia. Droga jest w strefie krajobrazu chronionego, są dwa 
mosty. Wymagana jest decyzja środowiskowa i decyzja celu publicznego. Tych uzgodnień 
nie moŜna dokonywać jednocześnie. Wójt zapewnił, Ŝe dołoŜy wszelkich starań, aby 
dokumentacja była opracowana w terminie. Poinformował, Ŝe opcją rezerwową będzie droga, 
na którą jest gotowa dokumentacja czyli Gwiździny – Krzemieniewo.  
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Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy ocena dróg pod kątem moŜliwości uzyskania 
dofinansowania jest w przygotowaniu. 
 
Wójt odpowiedział, Ŝe tak.  
 
Przewodniczący Rady wnioskował do radnych o nie wychodzenie w trakcie obrad Sesji. 
 
 
Ad 15 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                             Przewodniczący Rady Gminy  
Halina Sieńska                                                                      Roman Biegajski  

 
 
 
 
 
 
 

 


